



Saskatchewan Urban Municipalities Association
Unit 305 4741 Parliament Avenue
Regina, SK S4W 0T9
306-525-3727

Regina, April 15, 2024

FOR IMMEDIATE RELEASE

New Partnership to Help Urban Municipalities with Francophone-related Funding

Saskatchewan Urban Municipalities Association (SUMA) and the Assemblée Communautaire Fransaskoise (ACF) are pleased to announce a new partnership, which will help engage SUMA members across the province and lend support when they seek Government Francophone-related funding.

Government funding has many categories and requirements that communities must meet. Unsurprisingly, Government Francophone funding is no different, but more specifically the applications need the expertise, language ability and experience of Fransaskois members of our communities. The ACF will bridge this gap by helping SUMA member communities apply for Government Francophone-related opportunities through statements of support to the government. This support will benefit our communities which regularly need to access Francophone-related funds to further their residents' well-being.

"SUMA has long believed in the spirit of collaboration to build strong innovative urban municipalities," said President Randy Goulden. "This new partnership with the ACF will help strengthen ties to our French-speaking communities across the province while also lending help and support to our members in terms of funding opportunities. We can't wait to get started."

SUMA looks forward to furthering our relationship with the ACF and to all the ways their help with our members' applications will galvanize growth across Saskatchewan.

"The ACF is delighted to contribute in any way possible to the strengthening of our municipalities, this new collaboration with SUMA will certainly open enriching opportunities to which many Saskatchewan municipalities will now have access," added the President of the ACF Denis Simard. "This collaboration will certainly heighten awareness of Saskatchewan's francophone heritage."

The partnership between SUMA and ACF is a three-year agreement with no monetary exchange between the two organizations while assisting SUMA membership. While ACF assists with applications, SUMA will connect ACF with our members, striving to facilitate conversations and discussions. At the end of the three-year mark, both organizations will have the opportunity to revisit the agreement and continue forth to the benefit of both SUMA and ACF.

SUMA looks forward to further building our relationship with the Fransaskois community and to all the ways that the ACF will help our member communities grow. The ACF is a provincial francophone advocacy group dedicated to providing an environment where the French language can thrive in Saskatchewan. "Historically education has been the cornerstone of our

For more information visit www.suma.org, or to arrange an interview please contact:

Tanisha Khan
Communications Advisor
SUMA
Telephone: 306-525-4388
communications@suma.org

Founded in 1905, SUMA is the voice of Saskatchewan's hometowns.



Saskatchewan Urban Municipalities Association
Unit 305 4741 Parliament Avenue
Regina, SK S4W 0T9
306-525-3727

mandate, but today we are encouraged by the prospect of collaborating on the municipal level to accentuate the French fact in Saskatchewan and contribute to the development of our communities,” added Denis Simard.

-30-

Regina, le 15 avril 2024

POUR PUBLICATION IMMÉDIATE

Nouveau partenariat pour aider aux municipalités à obtenir du financement lié à la francophonie

L'Association des municipalités urbaines de la Saskatchewan (SUMA) et l'Assemblée Communautaire Fransaskoise (ACF) annonce un partenariat qui aidera à engager les membres de la SUMA à travers la province et à les soutenir lorsqu'ils cherchent du financement gouvernemental lié à la francophonie.

Le financement gouvernemental comporte de nombreuses catégories et exigences auxquelles les communautés doivent répondre. Sans surprise, le financement gouvernemental francophone n'est pas différent, mais plus précisément, les demandes ont besoin de l'expertise, de la capacité linguistique et de l'expérience des membres de la communauté fransaskoise. L'ACF comblera cette lacune en aidant les membres de la SUMA à présenter des demandes de financement pour des projets gouvernementaux francophones par le biais de déclarations d'appui au gouvernement. Cet appui profitera à nos communautés qui ont le droit et le besoin d'accéder à des fonds francophones pour le bien-être de leurs résidents.

« La SUMA croit depuis longtemps à l'esprit de collaboration pour bâtir des municipalités fortes et innovatrices », a déclaré la présidente Randy Goulden. « Ce nouveau partenariat avec l'ACF permettra de renforcer les liens avec nos communautés francophones à travers la province tout en apportant de l'aide et du soutien à nos membres en termes d'opportunités de financement. Nous avons hâte de commencer. »

La SUMA a hâte de renforcer sa relation avec l'ACF et de voir comment l'aide apportée par l'ACF à ses membres en matière de demandes de financement stimulera la croissance dans les communautés de la Saskatchewan.

« L'ACF est ravie de contribuer de toutes les manières possibles au renforcement de nos municipalités, cette nouvelle collaboration avec SUMA ouvrira certainement des opportunités enrichissantes auxquelles de nombreuses municipalités de la Saskatchewan auront désormais

For more information visit www.suma.org, or to arrange an interview please contact:

Tanisha Khan
Communications Advisor
SUMA
Telephone: 306-525-4388
communications@suma.org

Founded in 1905, SUMA is the voice of Saskatchewan's hometowns.



Saskatchewan Urban Municipalities Association
Unit 305 4741 Parliament Avenue
Regina, SK S4W 0T9
306-525-3727

accès », a ajouté le président de l'ACF Denis Simard. « Cette collaboration fera certainement connaître le patrimoine francophone de la Saskatchewan. »

Le partenariat entre la SUMA et l'ACF est un accord de trois ans sans échange d'argent entre les deux organisations dans le cadre de l'aide apportée aux membres de la SUMA. Tandis que l'ACF apporte son aide pour les demandes, SUMA mettra l'ACF en contact avec ses membres, en s'efforçant de faciliter les conversations et les discussions. À la fin des trois ans, les deux organisations auront l'occasion de revoir l'accord et de le poursuivre au bénéfice de la SUMA et de l'ACF.

La SUMA a hâte de renforcer davantage sa relation avec la communauté fransaskoise, et de découvrir toutes les façons dont l'ACF aidera nos communautés membres à se développer. L'ACF est un groupe de défense provincial francophone qui se consacre au développement d'un environnement où la langue française peut prospérer en Saskatchewan. « Historiquement, l'éducation et les droits linguistiques ont été la pierre angulaire de notre mandat, mais aujourd'hui nous sommes encouragés par la perspective de collaborer au niveau municipal pour accentuer le fait français en Saskatchewan et contribuer au développement de nos communautés », a ajouté Denis Simard.

Pour plus d'informations, visitez www.suma.org ou pour des entrevues, veuillez contacter :

-30-

Tanisha Khan
Communications Advisor
SUMA
Téléphone: 306-525-4388
communications@suma.org

For more information visit www.suma.org, or to arrange an interview please contact:

Tanisha Khan
Communications Advisor
SUMA
Telephone: 306-525-4388
communications@suma.org

Founded in 1905, SUMA is the voice of Saskatchewan's hometowns.